First Corinthians- The Church and the Christian Community 

格林多前書 –教會和基督徒團體
Session 8- 1Corinthians13-14 •Love and Building up the Church
第八課–愛和教會建立
The Greatest of These is Love (1Corinthians13)
愛超越一切　
1. a. Of what spiritual gifts does Paul speak in 13:1-2?
在十三章一至二節中保祿提到什麼神恩。
b. Note Paul's previous recognition of these gifts in 1 Corinthians 1:4-7, 2:5. Why does he repeat these particular religious practices, and why does he say love is so important?
注意到保祿以前曾在格前一章四至七節及二章五節中己認識這些神恩。為什麼他重複這些特定的宗教習俗，為何他又說愛是如此的重要？
c. Read 1 Corinthians 13:3 and compare it to 1 Corinthians 4:9-13 and 9:19,27. Why does Paul include this additional example?
請閱格前十三章三節比對四章九至十三節及九章十九、二十七節。為什麼保祿包含這些額外的例子呢？
2. a. Read 13:4a. What two positive terms does Paul use to describe love?
參閱十三章四節前段。保祿用了那兩個正面的言辭來形容愛？
b. Compare that with Romans 2:4 and Wisdom 15:1. Who is Paul's model of love?
比對羅馬書二章四節及智慧篇十五章一節。誰是保祿愛的模範呢？

3. In 1 Corinthians 13:4b-7 Paul describes what love is "not." Unfortunately, it is precisely what love is "not" that best describes the Corinthians' actions. How does each negative characteristic listed below correspond to behavior that Paul has already described in his letter?
在格前十三章四B至七節中保祿描述了什麼是愛所「不」為的。不幸地那些愛所「不」為的行為正好用作形容格林多人。以下列出每個負面特徵如何對應保祿較早前在信中所描述的行為？
• Love is not jealous or boastful
愛不嫉妒，不誇張
• Love is not arrogant ("puffed up") or rude ("shameful" or "shameful behavior")
愛「不自大」，「不作無禮的事」
• Love does not insist on its own way
愛「不求已益」
• Love is not irritable ("easily angered") or resentful (an image meaning one who keeps a record book or a score of wrongs)
愛「不動怒，不圖谋惡事」
• Love does not rejoice at the wrong ("injustice")
愛「不以不義為樂」
4. Almost every term Paul uses to describe what love is "not" can be found earlier in his letter. Chapter 13 is not an unrelated section on love. Rather, Paul is taking different threads of the issues in the Corinthian community and pulls them together, weaving them into a beautiful tapestry within this great hymn of love.
Read 13:4-7. Think of past examples in your own life for each of these characteristics of love, either when you have practiced them or when you have been the recipient of another practicing them. Now think of a specific, concrete way to employ each of the attributes of love in the future.
保祿在早期的書信中，幾乎每一次描述什麼是愛時，都用上了「不…..」。第十三章是一篇與愛有關的章節。相反地，保祿用了格林多團體各式各樣的問題串連起來，編織成這個愛的偉大詩編內一張秀麗的織錦。
參閱十三章四至七節。請你回顧自己一生，就這裡談及的每一種愛的特徵（特性），你能否想及一些實例，不管是你曾在別人身上實踐的，又或者是別人曾在你身上實踐的。請你現在想出一個獨特而有實質的方法，日後將愛的每一種特徵（特性）加以應用。
5. a Paul began his definition of love by saying that "love is patient." In 13:7 Paul repeats this opening definition of love by saying love "endures all things." Read 4:11-13 and 9:12. How does Paul model this patient, enduring love?
保祿以：「愛是含忍的」開始論述他對愛的定義。在十三章七節中，保祿重復他開始時對愛的定義「凡事忍耐」。參閱四章十一至十三節及九章十二節。保祿如何示範「含忍」和「忍耐」的愛呢？
b. Think about it: Paul uses the phrase "all things" in numerous places in his letter (see 2:15; 3:21; 4:13; 6:12; 8:6; 9:22,25; 10:23; 11:12; 13:7; 14:26,40; 15:27,28). How do these verses come together as an exhortation on how the Corinthians are to live?
想一想：保祿在信中許多地方都用了這句話「一切」「凡事」（見二章十五；三章二十一；；四章十三；六章十二；八章六；九章二十二及二十五；十章二十三；十一章十二；十三章七；十四章二十六及四十；十五章二十七及二十八）如何把這些經文作為勸勉格林多團體怎樣度信徒的生活？
6. Compare 13:11-12 with 3:1-2. Why is Paul now using the analogy of a child?
對比十二章十一至十二節及三章一至二節。為什麼保祿現在以是孩子作類似的比喻？
7. Jesus Himself makes love the new commandment (see John 13:34) and calls us to abide in love (see John 15:9- 10). Read 13:8-13. Why is love the greatest virtue? Why will prophecy and knowledge pass away?

耶穌讓愛作為新的誡命 （參閱若望福音 十三章三十四節) 和呼召我們存在祂的愛內 （見若望 十五章九至十節）。參閱 十三章八至十三節。為什麼是愛是最偉大的美德？為什麼先知和知識之恩，終必消逝？
Building Up the Church (1 Corinthians 14)
建立教會
8.   Note how often Paul uses phrases such as "building up" or "edify" in 1 Corinthians 14:1-26.  

What is the point of this repetition?
注意在格林多前書十四章一至二十六節中，保祿經常使用「建立」或「造就」(思高：「建立」)。這樣重複的使用意義何在呢？
9. What three analogies (images) does Paul use in 14: 6-12? How do these analogies help Paul make his point in verses 13-19?
在十四章六至十二中保祿用了那三個類比的「圖像」呢？這些類比如何幫助保祿表明他在十三至十九章中的論點？
10. In 14:26-40, Paul closes with direction on keeping order when the community assembles together. What is the fruit of an orderly assembly per these verses?
保祿在十四章二十六至四十中，以團體聚會時要「照規矩按次序而行」作為結尾。這些章節所提及的按次序的聚會結出什麼果實？
